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Subject: RE: Pollen voor LuVo stuurgroep

Hallo allemaal,

Ik heb het artikel net doorgelezen, hierbij op hoofdlijnen mijn samenvatting voor de duiding er van. Graag zsm

jullie aanvullingen!

« Twee ecologische analyses:

0 Regressie op cross-sectionele pollen en meldingsdata, over alle landen heen

o Longitudinale analyse per land op pollenconcentraties en meldingsdata

e Data van eerste dikke maand van covid-epidemie (eind feb-begin april), een periode dat testen werd

uitgebreid in veel landen, en die cok overeenkomt met start pollenseizoen.
* Meerdere resultaten tonen dat pollenconcentraties slechts een klein effect hebben op meldingen; andere

factoren zijn belangrijker. Bijvoorbeeld:

o Fig 4 laat zien dat pollenconcentraties een grotere invloed lijken te hebben in gebieden met een hoge

populatiedichtheid
o Fig 6 laat zien dat in landen met een ‘latere lockdown’, waaronder NL, pollen geen enkele keer de

hoogste correlatie zien met covid-19 meldingen. De timing van de lockdown is het meest bepalend. In

landen met een vroege lockdown lijken pollen en temperatuur meer variantie te verklaren.

o Voor NL zijn er twee meetstations en er werd geen effect gevonden van pollenconcentraties op COVID-

19 meldingen
o In the USA vind men geen effect van pollen; andere condities zijn erg verschillend voor de

verschillende sites

o Gemiddeld verklaren pollen 44% van de variantie. Dit is erg weinig in vergelijking met andere

ecologische studies, waar meer factoren zijn meegenomen. Zie Gaudart (bijlage) waar zo’n 90%

verklaard wordt, zonder inclusie van pollenconcentraties. Ook BFLENocemde dat we in NL ongeveer 90%

variantie verklaren als we wel temperatuur en humiditeit meenemen als omgevingsfactoren maar geen

pollen.

* De auteurs zeggen dat ze expres geen data mee hebben genomen na begin april, omdat vanaf toen

lockdowns werden opgeheven, en daarmee het effect van pollen minder goed in te schatten. Ik zou denken

dat als het effect van pollen robuust is, je het nog steeds zou moeten kunnen vinden. Dit vind ik daarom een

erg vreemde redenatie.

5.1.2e AFH \werkzaam bij de WUR en medeauteur stelde twee vragen:

1. Kunnen pollenconcentraties meegenomen worden in het modelleren? Hij verwacht dat de

pollenconcentatie een grote variantie in de besmettingen kan verklaren. Zie hierboven; lijkt niet veel

toe te voegen,; maar als er goede data zijn, kan dat misschien een keer verkend worden door de

modelleurs, mochten ze daar heil in zien. Hoeft de stuurgroep ook geen antwoord op te geven.

2. Is er een handelingsperpectief mee te geven voor het pollenseizoen? Wie gaat dat oppakken? Ik weet

niet in hoeverre deze beschermen tegen allergische klachten? Als dat zo is, kan dat los van Covid een

zinvolle interventie zijn. En als het beperkt tegen klachten, hoeven mensen zich niet te laten testen als
iet

zeker weten of hun klachten (alleen) door hooikoorts veroorzaakt worden. Volgens mij ging

[o120 | deze vraag ook bespreken in de OMT werkgroep maskers maar wat kunnen wij hier over zeggen?
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Subject: RE: Pollen voor LuVo stuurgroep

Heb enkel nog het abstract kunnen lezen, maar omdat hier een aantal zaken vanuit de kant van

luchtverontreiniging en gezondheid bij elkaar komen en waar wij als D ij betrokken zijn of zijn geweest, heb ik

BES ook meegenomen in de correspondentie. Ik hoop dat oor de nodige verbinding in deze kan

zorgen.

In het verleden zijn wij betrokken geweest bij een EU-project over pollen (contactpersoon [EEN EER) =n

momenteel loopt er een ZonMw call over hitte en pollen waarin we meedraaien bij de aanvraag in een consortium

(contactpersoonBE Ik weet even niet meer of de WUR daar ook in zit.

Voor wat betreft mondkapjes en luchtverontreiniging, we hebben zelf in het verleden verschillende maskers getest
en ook meegedaan aan een onderzoek met vrijwilligers waar mondkapjes gebruikt zijn. Ook hiervoor is Flemming

contactpersoon en dit heb ik cok aanBE neegegeven n.a.v. een vraag van Natuur en Milieu Gelderland over het

gebruik van mondkapjes en bescherming tegen luchtverontreiniging.
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Sent: dinsdag 9 februari 2021 16:08

To: BEI BRIE IEEE @rivm.nl>;

arivm.nl>;
EB

arivm.nl>;

@rivm.nl>

rivm.nl>; rivm.nl>

Subject: Pollen voor LuVo stuurgroep

Beste allemaal,

Bijgaand dit artikel ontvangen van WUR, dat eind deze week uit zal komen.

De auteurs geven een vergaande conclusie en aanbeveling op basis van deze ecologische studie. Zij zijn minder

voorzichtig dan wij op basis van het | EE = tie!
*

Dit artikel is vanochtend in het responsteam besproken, en men wil graag een communicatielijn voorbereid hebben

op het moment dat dit manuscript uitkomt, omdat men hier veel aandacht en vragen over verwacht.

Men heeft mij gevraagd dit in te brengen bij deze stuurgroep. 1k zal het zelf ook nog in meer detail lezen, en kan

morgen een voorzet geven voor een reactie vanuit de stuurgroep. Maar graag jullie ideeén en aanvullingen.

zal dit ook al inbrengen in de OMT-werkgroep over mondneusmaskers.

Groet,

5.1.2e


